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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 138 (MIUalm. del) stilletden 28. januar 
2014.

Spørgsmål nr. 138:

”Vurderer ministeren, at det har konsekvenser for mulighederne for at drive økologisk 
mælkeproduktion, hvis problemet med leverikter bliver mere udbredt – både på grund af den 
faldende mælkeydelse og på grund af behov for medicinering?”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for NaturErhvervstyrelsen, som har oplyst følgende, hvortil jeg kan
henholde mig:

”Hvis kvæg i den økologiske produktion inficeres med leverikter, skal de behandles. Den rette 
medicinering kan være med til at hindre, at der sker et fald i mælkeydelsen. Selvom der foretages 
flere medicinske behandlinger for leverikter, har dette ikke indflydelse på, om dyret eller mælken 
fra dyret fortsat er økologisk.

Når vejret tillader det, skal kvæg i den økologiske produktion have adgang til græsning.I 
økologireglerne er der krav om, at dyrenes sundhed bl.a.baseres på sygdomsforebyggelse. Det vil 
sige, at arealer, der er voldsomt inficeret med leverikter, ikke kan anvendes som permanente 
græsgange. Derfor kan forekomst af leverikter godt have konsekvenser for økologisk kvægdrift.”
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